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باز کردن گره های چند ساله
گفت وگو با شهردار منطقه21 درباره دستاورد های ریز و درشت مدیریت شهری

هزار  متر مسیر عابرپیاده هم ساخته شده است.

کاهــش ســرعت و عبــور از 
دوربرگردان باعث حادثه نمی شد؟

اتفاقا با توجه به اینکه رفت وآمد از دوربرگردان 
صورت می گرفت، باعث تصادف هایی می شد. در 
طول 2سال گذشته 2تصادف فوتی، 15تصادف 
جرحی و 100تصادف خسارتی داشتیم که با 
ساخت زیرگذری در 2 لاین عبوری و ظرفیت 
8هزارنفر بر ساعت قطعا خطر تصادف در مقایسه 

با دوربرگردان کمتر می شود.

پس از افتتاح فاز اول، چه قسمتی 
از پروژه تقاطع باقی می ماند؟

پروژه یــک تقاطع روگذر هــم دارد که اتصال 
جنوب به غرب را برقرار می کند. الان کسانی که 
می خواهند به سمت غرب و گرمدره بروند، باید از 
آزادگان دور بزنند و حدود 4.5کیلومتر مسیر را 
طی کنند. با ساخت روگذر جنوب به غرب، این 

4.5کیلومتر حذف خواهد شد. برای ساخت 
روگذر هم قرارداد بســته شده و تجهیز 
کارگاه انجام شده است. همزمان با افتتاح 
زیرگذر، کار کلنگ زنی روگذر هم انجام 
می گیرد و پیمانکار بلافاصله کار روگذر 
را هم شــروع می کند. برآورد هزینه 
ساخت این روگذر حدود 150میلیارد 
تومان است. هزینه ساخت کامل تقاطع 

غیرهمسطح 300میلیارد تومان برآورد 
می شــود و در سال 1404 کل 

پروژه در اختیار شهروندان 
گرامــی قــرار خواهد 

گرفت.

اهمیت و جایــگاه پروژه زیرگذر 
متوسلیان - باغستان برای ترافیک حاشیه 

تهران چقدر است؟
شــهر های جنوب غربی مانند ملارد، شهریار، 
باغستان و اندیشه عمدتا از 2بزرگراه وارد تهران 
می شوند؛ یکی بزرگراه اندیشه که از روی اتوبان 
شهید متوسلیان رد می شود و از بزرگراه لشکری 
هم عبور می کند، دیگری اتوبان باغســتان که 
به اتوبان شهید متوســلیان وصل و ترافیک از 
آنجا در سطح شهر پخش می شــود. از اتوبان 
باغستان جمعیت شهریار، ملارد و باغستان تردد 
می کنند و ترافیک این اتوبان یک مشکل چندین 
و چند ساله است و گاهی در زمان پیک برای مدت 
طولانی مردم را معطل می کند. مسئولان این 
3 شهر هم آن را دائما یاد آوری می کنند. گاهی 
پیش آمده است که یکی از مدیران یا نمایندگان 
مردم این محدوده درحالی که ســوار بر خودرو 
درون ترافیک است، با شهرداری تماس می گیرد 

و از سرانجام ساخت تقاطع و زیرگذر می پرسد.

پروژه زیرگذر از چه سالی شروع 
شد؟

پروژه از ســال 98 شروع شده اســت و قرار بود 
که هزینه ســاخت آن از محل جرایم رانندگی 
تامین شــود. تا انتهــای ســال 1400 حدود 
30میلیــارد تومان برای ســاخت پروژه صرف 
شده و پیشــرفت فیزیکی به 60درصد رسیده 
بود. با توجه به مطالبــات مردمی و اینکه پروژه 
در ابعاد فرامنطقه ای و اســتانی تأثیر دارد، در 
شــروع به کار مدیریت جدید شهری، اقداماتی 
برای به پایا ن رســاندن آن انجام شــد. قرارداد 
پیمانکار قبلی خاتمه پیدا کرده بود، پس مناقصه 
برگزار شد و در انتهای ســال1400 پیمانکار 
جدید تجهیز کارگاه را انجــام داد. از نظر ریالی 
25درصد پرداخت انجام شده بود اما توانستیم 
از محل منابع داخلی شهرداری این پروژه را به 
نتیجه برســانیم و فاز اول آن به پایان رسید که 
مجموع هزینــه آن 120میلیارد تومان بود. فاز 
اول تقاطع که اهمیت بیشتری دارد، دسترسی 
شرق به جنوب به شکل زیرگذر است. طی کردن 
این مسیر به صورت همسطح و با دوربرگردانی 
انجام می گیرد که حدود یک کیلومتر دورتر در 
سمت غرب و از روی بزرگراه شهید متوسلیان 
انجام می شد اما رانندگان باید 2کیلومتر فاصله 
را طی می کردند. با توجه به تعداد خودرو هایی 
که سالانه این مســیر را طی می کنند، ساخت 
زیرگذر 23 کیلومتر کاهش مسیر سالانه و حدود 
300تن کاهش آلاینده های هــوا را به همراه 
دارد. 2.4میلیون لیتر مصرف ســالانه سوخت 
هم کاهش پیدا می کند. 600متر طول زیرگذر 
با مساحت 5هزارمترمربع اســت که برای آن 

منطقه 21  در انتظار
2طرح عظیم عمرانی- تفریحی 

شهرهای اقماری زیادی در جنوب استان 
تهران وجود دارند که مراودات این شهرها 
با تهران الزاما از طریــق منطقه 21 انجام 
می شــود؛ به این معنا که وقتی از طریق 
باغستان، شهریار و شــهر قدس وارد تهران می شوند، الزاما به 
بزرگراه متوسلیان و سپس آزادگان وارد می شوند و بار ترافیکی 
شدید این مســیر همواره باعث گلایه شــهروندان بوده است. 
نمایندگان شهریار و باغســتان در مجلس شورای اسلامی هم 
اصرار زیادی داشــتند که شــهرداری تهران کمک کند تا در 
ســه راهی شــهریار کار ترافیکی مؤثری انجام شود. براساس 
طراحی های انجام شــده در ســال های 96 و 97 قرار شد یک 
زیرگذر در فاز اول و یک روگذر در سال دوم برای این نقطه درنظر 
گرفته شود. سال98 از محل جرائم راهنمایی رانندگی این طرح 
شروع شد و تا سال 1400متأسفانه پیشرفت قابل ملاحظه ای 
نداشت؛ به این علت که در همکاری بین شهرداری و دولت خللی 
وجود داشت و اعتبارات به خوبی جذب نشد. در آن زمان، کندی 
روند اجرای این پروژه باعث فسخ قرارداد پیمانکار این طرح شد، 
اما شهردار جدید منطقه با توجه به روی زمین ماندن این پروژه 
فاخر، مناقصه دیگری برگزار کرد و با پیمانکار خیلی خوبی برای 
طرح قرارداد امضا شد. از سوی دیگر، منابع مالی و اعتباری این 
طرح نیز باید تامین می شد که این کار با همکاری دکتر زاکانی و 
هماهنگی ایشان با رئیس محترم جمهوری در زمان سفر استانی 
ایشان، هماهنگ شد و تامین بخشی از هزینه این طرح از سوی 
دولت و بخشی دیگر از سوی شهرداری تهران صورت گرفت. از 
مجموع 120میلیارد تومان هزینه این پروژه حدود 30میلیارد 
تومان توســط دولت، 90میلیارد توســط خود شــهرداری و 
نقدینگی قابل قبولی هم از سوی حوزه مالی شهرداری تهران 
تامین شــد تا این پروژه امروز به مرحله بهره برداری برســد. 
پیمانکار فاز دوم این پروژه یعنی پروژه روگذر هم مشــخص و 
قرارداد امضا شــده و تجهیز کارگاه هم صورت گرفته است که 
همزمان با افتتاح فاز اول کلنگ زنی فاز دوم هم انجام خواهد شد. 
برای این پروژه هم حدود 40میلیارد تومان برآورد هزینه شده و 
یک سال تا یک سال و نیم زمان می برد تا به مرحله افتتاح برسد. 
این طرح توسط خود شهرداری تامین اعتبار خواهد شد. امروز، 
مسیر شرق به جنوب این پروژه افتتاح می شود و گذر جنوب به 
غرب بزرگراه متوسلیان نیز که به صورت روگذر طراحی شده، 

به طور همزمان کلنگ زنی خواهد شد.

شــهرداری منطقــه 21، همچنیــن چند پــروژه  عمرانی 
فرامنطقه ای  در برنامه دارد که از پروژه ریز خارج می شــود. 
یکی از  آنها پروژه 2 گاز اســت که ارتباط منطقه 21 و 22 را 
تسهیل می کند. این پروژه با توجه به ترددهایی که از شهرهای 
اقماری داریم و وارد زیرگذر متوسلیان- باغستان و در ادامه 
وارد بزرگراه لشکری می شــوند ارتباط خیلی کمی با شمال 
اتوبان کرج یعنی منطقه 22دارد. این پروژه فاخر و بزرگ، یک 
پل عظیم چند سطحی است که علاوه بر ایجاد ارتباط شمالی- 
جنوبی منطقه 22 به 21 و برعکس، ورودی و خروجی هایی 
هم به اتوبان کرج ایجاد خواهد کرد. این پروژه سال ها مشکل 
تملک داشت که این مشکلات حل شده و قرارگاه خاتم الانبیا 
طی قراردادی کــه برای اجرای این پروژه با ســازمان فنی و 
عمرانی شــهرداری تهران منعقد کرده اجرای این پروژه را 
بر عهده گرفته و هزینه ای که بــرای اجرای این پروژه برآورد 
شده بالای هزارمیلیارد تومان است. قول آغاز این پروژه برای 
فروردین سال آینده داده شده و اجرای آن به محض تجهیز 
کارگاه آغاز می شود. در پروژه ای دیگر هم برای اصلاح زیرگذر 
ایران خودرو برنامه داریم. در حال حاضر یک زیرگذر شمال به 
جنوب در خیابان ایران خودرو از زیر اتوبان کرج وجود دارد که 
یکطرفه و کوچک است. این پروژه که فروردین ماه آغاز می شود 
زیرگذر موجود تعریض و لاین جنوب به شمال ایجاد می شود 
که منطقه 21و 22را از محل خیابان ایران خودرو به هم متصل 
می کند. پروژه زیرگذر ایران خودرو تقریبا 250میلیارد تومان 

برآورد هزینه شده است.
پروژه عمرانی دیگر منطقه 21پروژه روددره قوریچای است. 
ما در منطقه 21مانند منطقه2و 5، یک روددره تفریحی به 
نام قوریچای داریم که بنای ما بر این اســت که سال آینده 
با اســتفاده از ظرفیت این رودخانه تفرجگاهی عظیم مانند 
بوســتان نهج البلاغه و جوانمردان، در منطقه 21داشــته 
باشیم. این پروژه درصورت تأیید جزو پروژه های فاخر غرب 
تهران خواهد بود. پروژه قوریچای با توجه به اینکه هنوز طرح 
آن بیرون نیامده، برآورد هزینه نشــده امــا جزو پروژه های 
پرهزینه خواهد بود. برنامه ما این است که برای این پروژه کار 
مشارکتی با بخش خصوصی انجام دهیم و بنا نداریم از بودجه 
شهرداری زیاد اســتفاده کنیم، به این معنا که سرمایه گذار، 
طرح را اجرا کنــد و از محل تفریحاتی کــه در محل ایجاد 

می کند هزینه های خود را بردارد.
 *معاون برنامه ریزی و توسعه منابع انسانی 

شهرداری منطقه 21

 منطقه21 در انتظار 
3پروژه عمرانی جدید

اولیــن نکته ای که درخصــوص پروژه 
زیرگذر متوســلیان مــورد توجه قرار 
گرفت و منجر به اجرای آن شد، دشواری 
مسیری بود که ســاکنان شهرک های 
حاشیه تهران ناچار بودند برای تردد بین تهران و شهرهای 
خود طی کنند. پیش از این، کســانی که می خواســتند از 
تهران به سمت ملارد، باغستان و شهریار تردد کنند مجبور 
بودند از بزرگراه متوســلیان به سمت غرب مسیری را طی 
کنند، از دوربرگردانی که در مســیر شرق به شــرق بعد از 
ورودی باغســتان وجود دارد دور بزنند و به معبری که به 
سمت جنوب وجود داشت وارد شــوند. دوربرگردانی هم 
که شــهروندان ناچار به گذر از آن بودند کم عرض و دارای 
یک لاین عبور بود. برای اینکه این حرکت حذف و مشکل 
ترافیکی که به واسطه کندی تردد ایجاد می شد حل شود، 
این زیرگذر با 2لاین عبور احداث شد و در واقع بار حرکت 
شرق به غرب بزرگراه متوســلیان به این معبر منتقل شد تا 
کســانی که می خواهند حرکت شرق به جنوب انجام دهند 
از این زیرگذر اســتفاده کنند. با افتتاح ایــن پروژه نه تنها 
مسیر عبور 2کیلومتر کاهش پیدا کرد بلکه ترافیک بزرگراه 
متوسلیان هم کم می شود. اجرای این پروژه از سال98 آغاز 
و تقریبا 60تا65درصد پروژه تا سال1400 انجام شد اما به 
دلایلی این پروژه متوقف شــد. مسائلی چون تغییرات نرخ 
ارز، تغییر قیمت نهاده ها و همچنیــن ضریب پیمانکار، از 
دلایلی بود که باعث شــد پیمانکار، پروژه را متوقف کند و 
این توقف حدود 6 ماه ادامه داشت. مناقصه پیمانکار جدید 
در اسفندماه ســال گذشــته برگزار و از فروردین امسال 
هم عملیات اجرایی پروژه شروع شــد که امروز به مرحله 

بهره برداری رسیده است.
در ادامه این پروژه با توجه به درخواست های مطرح شده 
و مشــکلاتی که به لحاظ ترافیکی در مسیر وجود داشت، 
2عملیات تکمیلی انجام خواهد شد؛ یکی از این طرح ها در 
مسیر غرب به جنوب بزرگراه متوسلیان انجام خواهد شد و 
این برای کسانی است که از کرج می آیند و می خواهند از 
غرب به شرق بزرگراه متوسلیان به سمت باغستان و شهریار 
بروند. در این مســیر احداث یک رمپ همسطح در برنامه 
کاری شهرداری است که حداکثر تا اردیبهشت سال آینده 
افتتاح خواهد شــد. پروژه بعدی پلی اســت که در مسیر 
باغستان و شهریار به غرب)به سمت کرج( احداث می شود 
و دسترســی این مســیر با احداث یک پل روگذر تامین 
خواهد شد. پیمانکار این طرح سازمان مهندسی و عمران 
شهر تهران است که تجهیز کارگاه را انجام داده و همزمان با 
افتتاح زیرگذر متوسلیان، کلنگ زنی پل هم انجام می شود 
و برآورد می شــود ظرف یک ســال آینده ایــن پروژه هم 
قابلیت بهره برداری داشته باشد. هزینه ای که برای زیرگذر 
متوسلیان-باغستان از ابتدای آغاز به کار پروژه هزینه شد 
حدود 120میلیارد تومان بوده است. برای پل روگذری که 
قرار است همزمان با بهره برداری زیرگذر کلنگ زنی شود 

نیز 150میلیارد تومان هزینه برآورد شده است.

پــروژه دیگری که قرار اســت در منطقه21 اجرا شــود، 
پل روگذر ایران خودرو- شــهید فهمیده است که توسط 
سازمان مهندسی و عمران شهر تهران اجرا خواهد شد. این 
پروژه هنوز در مرحله تکمیل طراحی هاست ولی ما پیگیر 
این موضوع هستیم که حتما برای ســال آینده در برنامه 
اجرا قرار گیرد. زیرگذر کنونی عرض بســیار کمی دارد و 
مشکلات زیادی را برای تردد ایجاد کرده به طوری که در 
حال حاضر به صورت یکطرفه در مســیر شمال به جنوب 
در حال بهره برداری است. این شرایط، مشکلاتی را برای 
افرادی که می خواهند از منطقه21 به ســمت منطقه22 
حرکت کنند ایجاد کرده است لذا برنامه ریزی شده که با 
ایجاد یک پل روگذر دسترســی به صورت دوطرفه فراهم 
شــود و کســانی که می خواهند از منطقه21 به ســمت 
شمال تهران بروند و از بزرگراه شــهید فهمیده و آزادراه 
تهران-کرج حرکت می کننــد بتوانند از طریق این پل به 

مقاصد خود برسند.
* معاون فنی و عمرانی شهرداری منطقه21

جزئیات آماری از پروژه زیرگذر بزرگراه متوسلیان - باغستان 
احداث 600متر زیرگذر با مساحت بالغ بر 5هزارمترمربع و احداث هزارمترمربع گذر عابرپیاده، 6هزارمترمکعب 
خاکبرداری، اجرای 77عدد شــمع ســتون و دال بتنی به ابعــاد 130در11متر و احداث 284شــمع و 4هزارمترمربع 

دیوارهای بتنی پیش ساخته ازجمله ویژگی های این پروژه است.

نقش پایش در تحقق برنامه های مصوب
برنامه ریزی و انجام بازدید های مستمر از پروژه های عمرانی، تهیه، به روزآوری و کنترل برنامه زمانبندی پروژه های 
احداثی و توســعه محله ای، راهبری ســامانه مدیریت و کنترل پروژه در ســطح منطقه، بررسی صحت اطلاعات، 

مستندات بارگذاری شده و ارائه پیشنهادهای مؤثر در حوزه اداره پایش است.

فرامرز اکبری*یادداشت عبدالمطلب توجهی*دریچه

منطقه21 در غربی ترین نقطه شهر تهران، 
منطقه ای با بافت صنعتی است؛ کارخانه هایی 
که دهه ها ست مشغول کار هستند و برخی 
واحد های صنعتی که برای یک یا 2دهه رها  شده اند. همچنین شهرک های بزرگ و کوچکی که 
هم بخشی از شهر به شمار می آیند و هم باید امور داخلی خود را به صورت خودگردان انجام 
دهند و علاوه براین، بزرگراه هایی که راه ارتباطی غرب استان با پایتخت هستند. با محمدرضا 
پوریافر، شهردار منطقه21 به مناســبت افتتاح پروژه زیرگذر متوسلیان - باغستان درباره 
مشکلات منطقه صحبت  کردیم و ایشان قسمتی از فعالیت های شهرداری برای بهبود شرایط 
زندگی در این منطقه را شرح داد. او جنبه های مختلف همکاری با صنایع و جذب بودجه برای 
ارتقای زیرساخت های این منطقه و همینطور خدمات رسانی به ساکنان منطقه را تشریح کرد.

محمد سرابیگفت وگو
روزنامه نگار

مکث

شهروندان منطقه بیشتر چه مطالباتی از شهرداری دارند؟
ابتدا باید این نکته را ذکر کنم که منطقه 21، سال گذشته در اجرای طرح من شهردارم، رتبه یک را کسب کرد و در انجام 
پروژه های انتخابی مردم و پروژه های توسعه محله ای سال گذشــته نیز جزو 3منطقه ای بود که به سطح صددرصد رسید. 
برای بودجه سال آینده پیش بینی رشد حدود 90درصدی خواهیم داشت و میزان بودجه منطقه به حدود هزار میلیارد تومان 
خواهد رسید. بخش هزینه ها  افزایش خاصی نخواهد داشت و عمده این بودجه سرمایه ای و برای زیرساخت های منطقه است. 
درباره درخواست های شهروندان منطقه نیز به تناسب در حال رسیدگی هستیم. در برخی  شهرک ها یا فضا های سبز منطقه 
مشکل کمبود نور داشتیم که با نصب 1295پایه چراغ و برج نوری تا حدی این مشکل را رفع کردیم. همچنین در سال جاری 
حدود 13مجموعه ورزشــی با اعتباری بالغ بر 27 میلیارد تومان بازسازی شد که بخشــی از آنها شامل ساخت و بازسازی 
زمین های چمن بود. درمانگاه منطقه نیز تا اوایل سال آینده افتتاح خواهد شد. یکی از مشکلات عمده شهروندان منطقه 
کمبود حمل ونقل عمومی در منطقه است. درباره مترو رایزنی هایی انجام دادیم که برای ساخت ایستگاه مترو زمین هایی را 
به مترو بدهیم. همینطور در حال گفت وگو برای ادامه دادن خط بی آرتی تهرانپارس - آزادی تا تهرانسر و گرمدره هستیم و 

از ورود هر نوع خدمات حمل ونقل عمومی در منطقه استقبال می کنیم.

برای بزرگراه اندیشه چه تدبیری 
اندیشیده شده است؟

اتوبان اندیشــه که شــهر های پایین دست را 
به تهران وصل می کند و به بزرگراه لشــکری 
می رسد اهمیت زیادی دارد. کسانی که الان 
می خواهند از سمت اندیشه به سمت تهران 
بیایند، وارد بزرگراه لشــکری می شوند زیرا 
ارتباط بین بزرگراه اندیشــه و بزرگراه شهید 
متوســلیان برقرار نیست و راســتگرد لازم 
در این محل ساخته نشده اســت، در نتیجه 
فشــار زیادی به ترافیک میــدان آزادی وارد 
می شود. علاوه بر راســتگرد، اتصال بزرگراه 
اندیشه با بزرگراه شهید فهمیده نیز در دستور 
کار شــهرداری قرار دارد. اگــر این تقاطع ها 
و اتصال ها انجام شــود، ترافیــک یک محور 
به 3 محور تقســیم خواهد شد و بار ترافیکی 
میدان آزادی کاهش پیــدا خواهد کرد . الان 
این مشکل را داریم که ترافیک از سمت میدان 
آزادی تا بزرگراه لشــکری پس زده می شود. 
در ادامه بزرگراه اندیشــه تا خرازی و حکیم 
ادامه پیدا خواهد کرد که این در نقشــه های 
ســال های آینده قرار دارد. در فاز اول، تقاطع 
کامل شبدری اندیشه - اتوبان شهید فهمیده 
ساخته می شود. در این محل 70هزار مترمربع 
تملک دارد که در آن با 2مالک بزرگ مذاکره  
کرده ایم. اگر تملــکات این تقاطع با پرداخت 
ریالی انجــام شــود، هزینه بســیار زیادی 
معادل 1200 میلیارد تومان برای شهرداری 
خواهد داشــت. با یکی از مالکان که 15هزار 
مترمربع عرصــه دارد، توافــق کردیم و الان 
دیوار کشیده شده و مجوز جابه جایی درختان 
گرفته شده اســت. توافق مالی 
هم به این شــکل بوده که با 
تأیید کمیســیون ماده 5 
در عرصه باقیمانده برای 
مالک مجوز ساخت وساز 
براساس قاعده 70- 30 را 
صادر کنیــم. با مالک دوم 
که 55هزار مترمربع زمین 
دارد هم توافق مشابهی 
م  نجــا ا

داده ایم.

درخصــوص رودخانه قوریچای 
توضیحی ارائه کنید، آیا ظرفیت گردشگری 

دارد؟
در شــرق محور قوریچای بوســتان حضرت 
خدیجه)س( را داریم و پایین آن شهرک غزالی 
است و همینطور تا اتوبان شهید متوسلیان ادامه 
دارد. محور قوریچای با توجه به عبور رودخانه 
از این محدوده بســتر مناســبی برای ساخت 
محور گردشــگری دارد. طرح ایجاد این محور 
قوریچای را آماده و به شــورای اسلامی شهر و 
معاونت  های مربوطه ارائه کرده ایم. اگر بتوانیم 
این محور گردشــگری را در کنار اتوبان شکل 
دهیم، کارکردی مانند رود دره کن، بوســتان 

نهج البلاغه و محور فرحزاد خواهد داشت.

منابع آب برای فضای سبز منطقه 
کافی است؟

براســاس طرح جامع آبی منطقه مشخص شد 
که تنها به نیمی از آب مورد نیاز برای فضای سبز 

دسترسی داریم.
درخصوص احداث 2تصفیه خانه با آب و فاضلاب 
به تفاهم رســیدیم و در کنــار آن انتقال آب از 
تصفیه خانه فیروز بهرام نیــز به ما برای آبیاری 
فضای سبز کمک می کند که در حال انجام است 
و اگر بتوانیم از فیروز بهرام هم آب منتقل کنیم، به 
رفع این مشکل کمک می کند. با توجه به کاهش 
بارندگی ها در شــهر تهران راهی جز استفاده 
از پســاب و بازچرخانی آب برای آبیاری فضای 
سبز نیست. همچنین ایجاد بوستان بانوان در 
فضایی 5.5 هکتاری و ایجاد بوســتان خانواده، 
مجموعه شــهربانو و قرائت خانه در منطقه در 

دست اقدام است.

باتوجه به شرایط ترافیکی که ذکر 
کردید، وضعیت آسفالت معابر منطقه چگونه 

است؟
در بحث آســفالت از ابتدای سال تا الان حدود 
74 هزار تن آســفالت ریزی انجام شــده است. 
همچنین 13 خیابان را با اعتبار بالغ بر 75 میلیارد 
تومان احداث و تعریض کرده ایم. البته منطقه 21 
هنوز در بافت صنعتی خیابــان خاکی دارد که 
همه احصا شــده اســت. خودرو های سنگین 
که در منطقه 21 تردد می کنند باعث تخریب 
آسفالت می شوند و به همین دلیل در خیابان های 
جدید که نزدیک صنایع ساخته شده اند از روش 
بتن غلتکی استفاده کردیم تا طول عمر بیشتری 
داشته باشد. در سال 1402 حدود 5 هزار مترمربع 

اصلاح هندسی در منطقه 21 انجام شده است.


